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Tid: torsdag den 25.02.2021, kl. 19:30 – 21:30 

Sted: Virtuelt møde 

Deltagere:  
Forældrerepræsentanter: Anne Kristine Bach Møller – Græsbakken, Lisa Skoubo Larsen – Solhuset, Pernille 
Munk Hulgård– Mirabellen, Bianca Dobrawa Brumé – Valhalla, Ulrik Vestergaard – Nymarken, Anne-Sofie 
Kejberg Jensen – Skovbørnehuset, Kristinna Kaae Jensen– Kærgården, Trine Baunsgaard Granild – Spiren, 
Maria Bjerring Antonsen - Hasselhuset, Winnie Høy Buch – Fuglbjerggård og Ida Staal Randrup – Børnehuset 
Bøgevangen 
Medarbejderrepræsentanter: Thomas Linaa – Hasselhuset, Christina Adserballe Makholm – Mirabellen og 
Dagtilbudsleder: Birgitte Rasmussen 
Gæster:  Dorte Jacobsen, pædagogisk leder Valhalla, Brian Theodor Løcke – Hasselhuset og Karin A. Petersen 
– kommunikationsmedarbejder 

 
Afbud: Dagplejen, Pernille Munk Hulgård, Malene Kjeldmand– Fuglbjerggård 

 

1. Velkommen  

 

2. Orientering 
o Nyt fra formanden 

Ikke noget nyt 
 

o Nyt fra dagtilbudsleder 
 

- Nye hjemmesider:  
Solbjerg-Mårslet Dagtilbud (aarhus.dk) 

 

- Børneintra afløses af AULA:  

Tages i brug maj 2021. 

Målet med Aula er at styrke samarbejdet mellem forældrene og medarbejdere. Fra 

vuggestue til folkeskole skal forældrene kun anvende Aula som platform til kommunikation 

og samarbejde – dette stiller krav til den måde, Aula anvendes på. Derfor skal der 

udarbejdes en anvendelsesstrategi (hvad, hvordan og hvor kommunikerer medarbejderne, 

deler viden og samarbejder). Der er nedsat en arbejdsgruppe til udarbejdelse af en 

anvendelsesstrategi, og Ulrik meldte sig i arbejdsgruppen. 

 

- Rekrutteringsudfordringer: 

Det er en udfordring at rekruttere pædagoger og pædagogiske ledere. Udfordringerne er 

størst i udkants Aarhus, men det er også et problem inde i Aarhus.  
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- Regnskab for 2020: 

Vi kom ud med et overskud i 2020. 

Budget     93.799.548 

Forbrug     92.426.771 

Resultat         1.372.777 

Overført resultat tidligere år        536.917 

Resultat herefter      1.909.694  

 

- Kvalitetsopfølgningen på 0-6 års området i februar-marts udarbejdes rapporten. Derefter 

sendes rapporten til udtalelse i bestyrelserne i perioden 16.3-14.4. Den politiske behandling 

af rapporten finder sted i juni måned: 

Rapporten sendes til bestyrelsen, og derefter bestemmes, om der skal afholdes møde 

herom, eller om det kan afvikles pr. mailkorrespondance.  

 

 

 

3. Opfølgning på arbejdet i nedsatte udvalg 

- Overgangsarbejde fra dagpleje/vuggestue til børnehave: Yvonne (PL), Malene, Winnie, Lisa og Bianca 

– tovholder 

Gruppen skal mødes igen for at afklare, om der skal arbejdes på et slutprodukt til forældrene om 

overgangsarbejdet. 

 

- Overgangsarbejde fra dagtilbud til skole - Solbjerg: Britta (PL), Thomas, Trine, Ida og Kristinna – 

tovholder: 

Vi har presset på for at komme i dialog med Solbjergskolen:  Afholdt møde med Jakob 

(afdelingsleder for indskolingen) og Berthe (SFO leder) om, hvordan vi sikrer en god overgang til 

skolen.  

Der har været en god dialog, og vi har gjort det klart, hvad vi ser som udfordringer. Berthe og Jakob 

får vores noter. Vi har stillet os til rådighed omkring overgangsarbejdet, fx omkring at vise skolen 

frem for børnene.  

Gruppens noter sendes til Birgitte, så hun kan lægge det op på intra i bestyrelsesmappen. 

Thomas fortæller at der har været holdt møde på tværs af afdelingerne i Solbjerg om aktiviteter for 

kommende skolebørn. Der er lavet planer for at mødes med afstand. 

 

- Overgangsarbejde fra dagtilbud til skole - Mårslet: Lasse (PL), Anne- Kirstine, Pernille og Christina – 

tovholder: 

Har ikke mødt hinanden i gruppen siden sidst. Christina snakker med Lasse PL i Mirabellen om at få 

etableret møde lignede det der har været afholdt i Solbjerg, så vi kommer på forkant med Corona 

aflysninger. 
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- Kommunikation: Ulrik, Trine, Malene, Karin og Birgitte.  

Der indkaldes til et møde.  

Punktet kommer på til næste møde. 
 

 

 

4. Corona-restriktioner 

Dagligdagen er stadig fyldt med mange restriktioner – hvordan håndteres det og hvordan opleves 

det for børn og forældre? 

Er der noget vi skal være opmærksomme på? 

 

Der kom forskellige kommentarer fra afdelingerne: 

• Godt samarbejde mellem forældre og personale. 

• Garderobesnakken mangler ifølge nogle forældre – personalet har skrevet ud til forældrene, 

at de stadig er til rådighed for en snak/et møde – denne melding har løst frustrationerne.  

• Overvej om pædagogerne kan fx tilbyde et telefonopkald. 

• Bianca foreslår, at man som forældre kan øge muligheden for en snak med medarbejderen, 

ved for eksempel at komme uden for aflevering/afhentningsrush. 

• Der er styr på coronarestriktionerne, og forældrene har accepteret dem. Det er et faktum og 

et vilkår. Lederen har skabt en retning og taget styring på det.  

• I nogle huse opleves det, at der er manglende aldersopdelte aktiviteter. Især manglende 

aktiviteter i storbørnsgruppen, og det frustrerer i forældregruppen i de pågældende huse. 

 

Birgitte spørger til forældreperspektiv angående fællespasning: 

Opbakning om at børnene som udgangspunkt skal passes i egen institution.  

 
 

5. Eventuelt   

Er der nogen, der har tænkt over den grønne dagsorden i forældrerådene: Aarhus Kommunes Klimafond - 

søg om tilskud til et projekt, der styrker grøn omstilling (gogreenwithaarhus.dk)  

Forskellige ideer blev vendt, og det blev besluttet, at man drøfter den grønne dagsorden i forældrerådene, 

og inputs derfra tages med til næste bestyrelsesmøde. 

Solhuset: Der er opfordret til at lægge hovederne i blød i forældrerådet, men ikke nået til feedback endnu.  

Mirabellen: Haft det op og vende fx i forbindelse med at udnytte grønt område ved siden af legepladsen. 

 

Ideer: 

• Man kunne opfordre til at brainstorme i afdelingerne – hvad kunne være det rigtige for os, hvad vil vi 

arbejde videre med. 

• Steder i lokalområdet kan tænkes ind. 
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• Kan man mødes udenfor til en walk and talk efter at have vendt det med forældrerådet?  

• Få dem fra lokalsamfundet i snak - måske har de allerede ideer. Og måske få nogle fra erhvervslivet 

med. 
 

Orientering: Dagtilbuddet siger ja til at være medunderskriver på ansøgning om forbedringer af hallen i 

Solbjerg. 

 

Næste møde: 14. april. 
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